
 
 

AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT 
 
 
 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA  31 DE GENER DE 2017 
 
Dia:  31 de gener de 2017. 
Hora: 20 hores trenta minuts 
Lloc saló d’Actes de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
                
Sr. Gabriel Ferrà Martorell                     IPG                  
Sra. M. Immaculada Riera Matas       IPG 
Sr. Francesc Canyelles Marqués            IPG 
Sr. Joan Antoni Planells Rosselló           IPG 
Sra. Margalida Morell Martorell              IPG 
Sr. Toni Marí Ensenyat                           PSIB-PSOE        
Sr. Eladi Tomàs Arruga                        PSIB-PSOE   
Sr. Jesús Esteban Carrascón  PSIB-PSOE 
Sra. Maria I. Martorell Pons  PSIB-PSOE 
Sr. Antonio Deudero Mayans         PP 
Sra. Margarita Martorell Ribot             PP 
 
El Secretari Interventor en funcions 
 
Josep Ramon Marquès 
 
   
       1.- Aprovació actes anteriors 
 
            S’aprova per unanimitat l’acta del dia 20 de desembre 2016 amb la única 
observació que els regidors del PSIB-PSOE que no assistiren foren quatre i no tres ja que 
a la relació i manca el Sr. Jesus Esteban Carrascón. 
 
   El portaveu del Partit Popular manifesta que la regidora Sra. Martorell Ribot no hi va 
assistir però que va excusar la seva assistència i aquest fet no consta a l’acta. Amb els 
mateixos termes s’expresa el portaveu socialista, ja que els regidors que no hi assistiren 
també excusaren l’assistència.  
    
   El Sr. Ferrà diu que, donada l’obligació que tenen els regidors d’assistir als plens, un 
dels seus deure és excusar l’assistència i per aquest  motiu demana que a les actes 
quedi constància si han excusat o no l’assistència. 
 
 
     2) Aprovació del Compte General 
  
      El Sr. Batle manifesta que un dels punts de l’ordre del dia és l’aprovació del compte 
general de l’any 2015 i que considerat que va ser informat favorablement per la 
Comissió d’Hisenda, va ser exposat al BOIB sense que es presentàs cap al·legació, 
proposa que el Ple de la Corporació l’aprovi definitivament. 
 
 Posada la proposta a votació és aprovada amb el següent resultat: 
 Vots en contra: 0 



 Abstencions: 6 ( grup Socialista i grup Popular) 
 A favor: 5 grup independent. 
 
3) Decrets de Batlia 
 
El portaveu popular posa de manifest que no han rebut la informació dels decrets de 
l’any 2017, malgrat a l’ordre del dia es faci referència a ells. En el mateix sentat 
s’expresa el portaveu socialista. 
 
Davant aquest fet s’acorda, a proposta del Sr. Batle, que en el proper ple es donarà 
informació d’aquests decrets. 
 
    Pel que respecta als decrets 346 i 347 el Sr. Deudero diu que, malgrat la informació 
que apareix, no hi ha el detall dels conceptes pels quals s’han abonat les factures. 
 
   El Sr. Batle contesta que a una propera reunió de la Corporació es donarà aquesta 
informació. 
 
   Queden assabentats dels decrets 333 al 347 de l’any 2016 adoptats per la batlia. 
 
4) Control de l’equip de govern. 
 
   El Sr. Deudero manifesta que, igual que ha passat en el punt anterior, no han rebut la 
informació de les actes de les reunions celebrades l’any 2017. 
   El Sr. Batle contesta que se’ls facilitarà la informació i es donarà compte a la propera 
reunió plenària. 
 
    El Sr. Marí, respecte a l’acta de dia 1 de desembre, demana el motiu pel qual s’ha 
encomanat un nou projecte de la pista poliesportiva, si a la legislatura anterior ja es va 
comanar un al mateix equip tècnic. I perquè no s’ha modificat el que ja s’havia fet. 
 
    Els regidors independents Sr. Francesc Canyelles com el Sr. Joan Planells contesten 
que el motiu ha estat que amb aquest nou projecte es permet fer les obres a una de 
les pistes deixant en tant l’altra en funcionament i així no es paralitzarà tot el 
poliesportiu. 
 
    El mateix regidor socialista demana, en relació a l’acta de la reunió de dia 15 de 
desembre, el motiu pel qual s’ha nomenat advocat i procurador per representar 
l’ajuntament. 
 
    El Sr. Batle contesta que ha estat degut a una denúncia d’un veïnat que creu que es 
vulneren els seus drets d’intimitat  ja l’ajuntament  permet el funcionament d’un negoci 
proper al seu domicili i aquest li provoca molèsties. 
 
    El portaveu Socialista, en relació a l’acta de dia 20 de desembre,  demana a que es 
degut el pagament a l’empresa Ferran Bex. 
 
    El Sr. Batle contesta que són els treballs realitzats pel Sr. Bartomeu Castell ja que el Sr. 
Castell factura els seus treballs per aquesta empresa. 
 
   El portaveu del partit popular, demana per què a l’acta de la sessió de dia 1 de 
desembre falta l’import del cost de la pista esportiva. 
 
   El Sr. Batle contesta que se li facilitarà aquesta informació. 
 
    A continuació el mateix regidor demana en quina fase es troba el procés per cobrir 
la vacant de tècnic municipal. 



   El Sr. Ferrà contesta que una de les persones que optaren en el primer procés ha 
demanat la revisió de l’examen i que per dia 1 de febrer està convocat el tribunal per 
la revisió i que si el tribunal continua mantenint el seu criteri, es tornarà a convocar per 
la propera setmana i que  està previst que la plaça quedi coberta durant el mes de 
febrer. 
 
   5) Torn d’urgència. 
 
   El portaveu del partit socialista manifesta que degut a un error a l’hora de presentar 
la proposta demana que s’aprovi la urgència. 
 
    El Sr. Batle manifesta que creu que no fou degut a un error, si no que les propostes 
s’han de presentar amb l’antelació corresponent abans de fer l’ordre del dia de la 
reunió. 
 
   Posada a votació la declaració d’urgència, aquesta és aprovada per unanimitat. 
 
   El Sr. Marí llegeix la proposta presentada i que diu: 
 
    “L’agrupació socialista de l’ajuntament de Puigpunyent amb Antoni Marí Ensenyat 
com a portaveu del grup, presenta la següent moció: 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
  Fa uns dies ens ha deixat en Gabriel Flaquer Maimó, una persona coneguda i 
estimada a parts iguals per tots els habitants del nostre municipi. Coneguda perquè 
era un home amb una vida activa dins Puigpunyent, sobretot en temàtica esportiva, 
gent gran, moviments associatius i estimada per tot el que ha duit a terme dins el 
nostre municipi.  
    El Sr. Flaquer ens ha deixat una herència per la que sempre li estarem agraïts. Volem 
citar un enunciat que defineix perfectament un dels seus objectius: volia que els joves 
practiquessin esport per dur-los per un bon camí a la vida. Va fomentar l’esport 
activament dins el joven del municipi durant molts d’anys. 
    Per tot això el grup socialista presenta davant el Ple la següent: 
 
   PROPOSTA D’ACORD: 
   Mostrar el reconeixement de la feina feta al nostre municipi a n’en Gabriel Flaquer 
Maimó de tal manera que el torneig de futbol sala d’estiu del nostre municipi dugui el 
seu nom, ja que el va promoure durant molts d’anys” 
 
   El portaveu del grup popular afegeix que hi ha temes que excedeixen el polític i 
s’adhereix a la moció i que hi votaran a favor. 
 
   La regidora independent contesta el següent: 
 
“En primer lloc, els Independents de Puigpunyent i Galilea, volem anunciar que el sentit 
del nostre vot serà el de l’abstenció, manifestant la nostra clara voluntat que la moció 
surti endavant, i per tant, que el torneig d’estiu de futbol sala de Puigpunyent i Galilea, 
es pugui dir Gabriel Flaquer Maimó. 
En segon lloc, explicar el nostre posicionament. Els IPG, i també els altres partits que ha 
governat a Puigpunyent, hem optat per nomenar les coses pel seu nom popular, i no 
per noms propis. Normalment, els noms populars són aquells que la gent, el poble, la 
societat, quasi inconscientment, aplica a espais, carrers, racons… 
Posar nom propi a llocs i actes es fa per tal d’homenatjar la persona, i tot i que poden 
tenir un consens en el moment determinat en què es fa, en altres èpoques o situacions 
polítiques el poden perdre. Pensam que els noms de persona són per a persones i no 
per a carrers, indrets, actes o esdeveniments.  
A Puigpunyent, històricament s’ha seguit la línia d’utilitzar els noms populars. L’any 1980 
vàrem canviar els noms dels carrers, que eren de l’època de la dictadura franquista 



per noms populars: carrer del rector Gotarredona per carrer de s’Estanc, carrer general 
Franco per carrer de sa Travessia, carrer del general Godet per carrer Major i així tots 
els carrers del municipi. De la mateixa manera, els noms de les escoles, pública i 
municipal, són topònims triats pels puigpunyentins i galileus. A la plaça de l’Ajuntament 
es recorden topònims per tal de donar-los importància i difundir-los entre els veïnats i 
visitants. 
Dins la nostra manera de ser, els Independents de Puigpunyent i Galilea mai no hem 
posat cap placa amb els noms del batle a espais, casals... inaugurats dins la nostres 
legislatures. 
Una altra vessant, és que,  per sort en el nostre municipi, són moltes les persones que 
realitzen tasques interessants i, de manera altruista, deixen la seva petjada en el 
municipi i en la seva gent, i no podem fer homenatges un per un, tot i que se’l 
mereixen. Entre totes les persones que formem la societat sempre hi haurà qui estarà a 
favor d’uns noms, i altres a favor d’uns altres noms de persona. 
Per tot això, els Independents de Puigpunyent i Galilea, anticipam que el nostre vot 
serà d’abstenció.” 
 
 
Posada la moció a votació es aprovada amb el següent resultat: 
 
    Vots en contra 0 
    Abstencions:    5  (partit independent) 
    Vots a favor:  6 (partit socialista i partit popular). 
 
El Sr. Batle manifesta que en relació a la petició de compensació de dedicació 
exclusiva a un membre electe de la Corporació, l’acord que es aprovar per part del 
Ple de dia 30 de juny de 2015 i que es va presentar no concorda amb la justificació 
aportada. I considerant que aquest acord s’ha adoptar en el present mes de gener 
demana que s’aprovi la declaració d’urgència. 
 
La proposta és aprovada per unanimitat 
 
    A continuació el Sr. Batle presenta la següent: 
  
“PROPOSTA D’ACORD QUE FORMULA EL BATLE AL PLE DE LA CORPORACIÓ EN RELACIÓ A 
LA MODIFICACIÓ DE QUANTIES PER EXERCICI DEL CÀRREC AMB DEDICACIÓ EXCLUSIVA. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent va acordar, en sessió celebrada en data 30 de 
juny de 2015, que la quantia a percebre pel membre que exercís el seu càrrec en 
règim de dedicació exclusiva fos de 36.402,94 euros bruts anuals, de conformitat amb 
els articles 75.1 i 75.bis.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 
local (LBRL) i la disposició addicional norantena de la Llei 22/2013, de 23 de desembre, 
de Pressuposts generals de l’Estat per a l’any 2014, que estableix el límit màxim que 
poden percebre els membres de les Corporacions Locals que prestin el seus serveis en 
règim de dedicació exclusiva o parcial i que és de 40.000€. 
 
Atès que, de conformitat amb l’article 2 del Decret 37/2014, de 8 d’agost, regulador 
del sistema de compensació econòmica destinat als ajuntaments i a les entitats locals 
menors de les Illes Balears que abonin als seus membres electes retribucions per exercir 
els càrrecs en règim de dedicació exclusiva o parcial al servei de la gestió pública 
local, l’Ajuntament de Puigpunyent pot accedir a la compensació econòmica 
establerta. 
 
Atès que, de conformitat amb l’article 6 del Decret 37/2014, l’import màxim 
compensable de les retribucions pel membre electe en règim de dedicació exclusiva 
és de 37.526,02 euros bruts anuals. 
 



Atès que l’Ajuntament vol adaptar les retribucions a percebre pels membres electes 
amb dedicació exclusiva amb les quanties màximes que l’Ajuntament te dret a 
percebre del sistema de compensació regulat al Decret 37/2014, es proposa al Ple que 
adopti el següent Acord: 
 
PRIMER.- Modificar la quantia de les retribucions establertes en l’Acord del Ple de data 
30 de juny de 2015 pel que fa al membre electe en règim de dedicació exclusiva, Sra. 
Margalida Immaculada Riera i Matas, que seran, a partir de dia 1 de gener de 2017 de 
37.526,02 euros bruts anuals, distribuïts en 12 pagues. 
 
SEGON.-  Publicar aquest acord en BOIB i tauler d’edictes de l’Ajuntament, en 
compliment de l’article 75 de la LBRL.” 
  

    El Sr. Marí demana si únicament es tracta de la xifra que es errònia. 
    El Sr. Ferrà contesta afirmativament. 
 
    El Sr. Deudero manifesta que votarà a favor ja que la quantia sol·licitada és inferior a 
la permesa per part de la CAIB. 
 
 
   Posada la proposta a votació és aprovada amb el següent resultat: 
 
   Vots en contra: 0 
   Abstencions: 4 del partit socialista 
   Vots a favor: 7 ( 5 partit independent, 2 partit popular) 
 
6) Precs i preguntes.- 
 
 El Sr. Batle contesta a la pregunta que va fer el portaveu del partit socialista a una 
passada reunió i manifesta que en relació a l’escrit amb registre d’entrada número 
1052 de data de 20 de juny de 2016 de quins doblers s’han gastat i concepte amb el 
manteniment de la finca de Son Falcó el 2015 i 2106. 
 
2015: 
Jardineria: neteja, poda, desbrossar, llaurar terreny,etc............................................826,43€  
 
2016 
Jardineria: neteja, tala i poda per processionària, tala palmeres, etc....................871,20€ 
  
Electricitat: instal·lació elèctrica .................................................................................3.096,03€ 
 
TOTAL 2015 i 2016..........................................................................................................4.793,66€ 
 
 S’adjunten còpies de les factures que són entregades al portaveu socialista. 
 
   A continuació afegeix que durant el temps que ha quedat pendent d’acceptació 
l’herència del Sr. Feliciano Fuster el rebut d’electricitat de Son Falcó no s’ha pagat i 
això ha motivat que gesa-endesa retirés el comptador. 
 
 Seguidament el Sr. Ferrà dona compta de les causes que han motivat el canvi 
de dia d’atenció al públic els horabaixes i que ara sigui els matins de 9 a 14 hores i els 
dijous horabaixa de 15 a 19 hores. 
    
 Per deixar de tenir obert també els dimarts a la tarda s’ha fet un seguiment des 
de dia 18 d’octubre fins dia 27 de desembre dels tipus de feina que els particulars 



demanaven i s’ha comprovat que obrint un sol dia quedaven cobertes les necessitats 
dels usuaris i es podria fer una reestructuració horària a la jornada del personal, 
mantenint sempre el nombre d’hores que legalment s’han de realitzar. 
 
  A continuació el Sr. Batle fa entrega còpia de les tasques que s’han fet durant aquest 
període d’atenció al públic. 
 
     A continuació el Sr. Batle i la regidora de medi ambient donen compta de la reunió 
del passat dia 23 de gener, mantinguda a la comissió consultiva per a la implantació 
de gas natural a l’illa de Mallorca a la qual es convidaren als ajuntaments, essent 
l’ajuntament de Puigpunyent un dels escassos assistents. 
 
    La regidora exposa que es va tractar de l’estat actual de la gasificació de l’illa de 
Mallorca. I que els ajuntaments grossos ja disposen d’aquest subministrament i que 
actualment queden els menys interessants des d’un punt de vista turístic, econòmic o 
per la seva situació geogràfica. 
   La intenció de la comissió consultiva és continuar fent reunions amb els municipis 
sense gasificar per comprovar la necessitat  i els beneficis que comporta pels municipis. 
 
    El regidor Antoni Marí demana a quina data va finalitzar el treball amb l’ajuntament 
el tècnic municipal. 
 
    El regidor independent Fracesc Canyelles li contesta que a final d’octubre de l’any 
passat, però que li confirmarà la data exacte. 
 
    El mateix portaveu socialista Sr. Marí demana si han tingut continuïtat les reunions 
que es manteniren abans de les eleccions amb els veïnats per trobar solució al tema 
dels renous. 
 
   El Sr. Batle li contesta que no. 
 
    El portaveu del partit popular insisteix en la conveniència de signar un conveni amb 
l’ajuntament de Palma per a la utilització de les instal·lacions de Son Moix . 
 
    El Regidor Sr. Planells contesta que en el proper pressupost es farà el possible per 
destinar una partida a aquesta finalitat. 
 
    A continuació exposa que seria interessant conèixer en quines condicions s’ha fet la 
instal·lació de la fibra òptica al municipi d’Esporles.  
 
    El Sr. Deudero demana que es faci el possible per que el municipi de Puigpunyent no 
quedi fora de la implantació del gas natural a l’illa de Mallorca. 
 
    El Sr. Ferrà contesta que en el procés participatiu que el Govern posa en marxa 
l’ajuntament de Puigpunyent hi estarà present. La regidora Sra. Morell ratifica aquestes 
afirmacions 
 
    Afegeix el Sr. Batle que aquesta concessió de gas natural no es una obra d’inversió 
pública, si no totalment privada i es una concessió de per vida. 
  
     El regidor Sr. Deudero contesta que legalment no es viable atorgar una concessió 
de per vida. 
 
    El Sr. Batle contesta que confirmarà aquest extrem, però que es l’afirmació que li fou 
proporcionada des de la Conselleria. 
 



            I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió essent les vint-i-
dues hores quinze  minuts i  s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi, el 
Secretari en funcions, la qual cosa certifico. 
 
 
El Batle       El Secretari interventor en funcions 
Gabriel Ferrà Martorell                                                  Josep Ramon Marquès 

 
 
 


